
 

 
SÄVEÅNS VATTENRÅD 

 
c/o Göteborgsregionens kommunalförbund 

Besök Anders Personsgatan 8 | Post Box 5073, 402 22 Göteborg 
Tel 031-335 50 00 | Fax 031-335 51 17 

www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad 

Protokoll från möte med Säveåns vattenråd  
Vänga kvarn i Borås den 16 juni 2023 

Närvarande ledamöter: 

Björn Albinson (KD)   Alingsås kommun, mötets ordförande 

Karl-Eric Nilsson (C)   Borås stad 

Matilda Chocron    Borås stad 

Fredrik Bergman    Vårgårda kommun 

Axel Lindqvist    Lerums kommun 

Lars Andreasson (D)   Göteborgs stad 

Josefine Evertsson   Göteborgs stad 

Lennart Larsson    LRF 

Stefan Bydén    Naturskyddsföreningen Alingsås 

Cecilia Lack    SKF Sverige AB 

Bertil Svensson    Södra skogsägarna 

Närvarande ersättare: 

Kjell Johansson    Borås stad 

Stefan Larsson    Naturskyddsföreningen Lerum 

Övriga deltagare: 

Therese Sahlén Zetterberg  Borås stad (Samhällsplanerare – Klimatanpassning) 

Monica Dahlberg    Göteborgsregionen (GR), Sekreterare 

Diego Velasquez    Göteborgsregionen (GR), Åtgärdssamordnare 

Sassi Wemmer    Melica ekonomisk förening, Åtgärdssamordnare 

.................................................................................................................................... 

Mötet inleddes med information från Matilda Chocron och Kjell Johansson vid Borås stad,  

deras presentationer bifogas anteckningarna 

Dagordning 

Då varken ordf. Mikaela Engström eller v. ordf. Niklas Wengström hade möjlighet att närvara 

vid mötet utsågs Björn Albinson, Alingsås kommun, att leda mötet. 

1. Mötet öppnas 

Tillförordnade ordföranden Björn Albinson öppnar mötet 

2. Godkännande av dagordningen 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna dagordningen med tillägg om att lägga till en punkt om brev till regeringen 

gällande de minskade kalkningsanslagen under punkten ”Övriga frågor”.  
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3. Föregående mötes protokoll 

Vattenrådet beslutade 

att godkänna föregående mötes protokoll. Protokollet läggs till handlingarna. 

4. Val av justerare 

Vattenrådet beslutade 

att utse Axel Lindqvist till att jämte Tf. ordföranden Björn Albinson justera protokollet. 

5. Meddelanden 

• Läget gällande kalkningen har förbättrats något sedan senaste mötet, då det 

informerades om kommande neddragningar. Det har skjutits till ytterligare 11 

miljoner kr, varav 2,5 miljoner kr kommer till Västra Götalands län. Dessutom har 

upphandlingarna som gjorts blivit billigare än förväntat vilket leder till att fler 

områden kan kalkas. 

6. Information från åtgärdssamordnarna 

Arbete med möjlig våtmark i Sollebrunn: 

• Rapport över naturvärdesbedömningen snart klart. 

• Inhämtning av information från ledningskollen. 

• Framtagning grovskiss över fosfordammarna. Blir 2 seriekopplade dammar på var sin sida 

om Mellbyån. Storlek ca 360 + 1200 och 670 + 600 m2. 

Nästa steg: Ta fram beslutsunderlag för kommunen att ta ställning till. Plocka fram 

ansökningshandlingar, ta fram grov kostnadsberäkning, beräkna fosforretention.  

(Åtgärdssyfte: Minska näringsbelastning) 

 

Omlöp Mjöshult: 

• Kontakt med markägare 

Nästa steg: Plocka fram ansökningsunderlag, platsmöte med markägare, kostnadsberäkning 

samt detaljplanering av omlöpet. (Åtgärdssyfte: Öppna upp vandringshinder) 

 

Möte med kommunrepresentanter i Vårgårda: 

• Genomgång av planeringsunderlag framtaget av Enviroplanning 

• Presentation vattenråd 

• Allmänna diskussioner kring vatten och vattenvård 

Nästa steg: Snabbinventering av alla möjliga åtgärdsplatser längs Svartån. Inbjuda alla 

markägare till gemensamt möte med Vattenråd, Kommunrepresentanter, LRF, Greppa Näringen 

till hösten för att diskutera upplägget för åtgärdsplanering längs Svartån. Fredrik och Mikaela 

som även sitter i vattenrådet deltar bl a. 

 

Markägarbesök i Lerum (Kullgårdsvägen): 

Markägare funderar över åtgärder i ett biflöde till Lerån. Vid platsbesök konstaterades att det 

behövs göras ett helhetsgrepp över ån. Kantzoner, återmeandring, rensning, dammar osv. 

Nästa steg: I samarbete med kommunen komma fram till ett LONA-projekt för att 

utreda/åtgärda Leråns avrinningsområde. Axel från Lerums kommun deltar i processen. 
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Kantzon Lexby: 

Inget nytt sedan sist 

Nästa steg: Träff med markägare. Ta fram kostnadsberäkningar, ta fram ansökningsunderlag. 

(Åtgärdssyfte: Skapa kantzon, minska erosion). 

 

Planering av hästträff i höst: 

Planeringsmöte ihop med Greppa Näringen kring en konferensdag med hästföretagere. Syfte: 

Hantering av hästgödsel samt ”kantzonstramp” för att minska näringsbelastning. Samarbete 

vattenråd och Greppa Näringen. 

 

Möten med fiskevårdsområdesföreningar: 

• Ligger fortfarande på is 

Nästa steg: Träffa fiskevårdsområdesföreningar i Lerums kommun. Axel från Lerums kommun 

kommer att delta i mötena. 

 

Övrigt: 

• Sassi har gått en utbildning i markavvattning och HaV har en bra vägledning om 

markavvattning. 

7. Aktiviteter/projekt för vattenrådet  

Informerades om att Länsstyrelsen meddelat att det finns LOVA-medel kvar att söka från 

Länsstyrelsen för 2023, finns förslag på något projekt vattenrådet vill söka medel för? 

- Inventera våtmarker inom Säveåns ARO, ska vattenrådet söka pengar och i så fall för vilket 

område? (lyftes av Niklas Wengström på mötet 24 februari) 

Punkten skjuts till nästkommande möte då Niklas kan vara med. 

- Vattendragsvandring under Västerhavsveckan 12 augusti. SNF Lerum har det redan med i 

sitt program. Bra om vattenrådet kan ha representation på plats.  

- Finns förslag på ytterligare kommande aktiviteter/projekt för vattenrådet? 

o Bertil Svensson informerar om att han har en ”dålig” åker där han kan tänka sig att 

anlägga en damm. Skulle kunna bli 2-3 ha stor. 

o Diego informerade om att man inom Göta älvs vattenråd tittar på om det går att 

använda sötvattensmusslor för rening av vatten. Beroende på vad man kommer 

fram till kan det även vara intressant inom Säveåns ARO. 

8. Bordet runt - Information och reflektion från vattenrådets representanter om vad 

som är på gång i de olika kommunerna/organisationerna som berör Göta älvs ARO 

(Stående punkt) 

Bra om deltagande representanter i anslutning till respektive möte även skriver till Monica 

och med några rader sammanfattar till anteckningarna det man informerar om då det kan 

vara svårt att hinna få med snabba dragningar. 

Borås: 

- Matilda är ordinarie i vattenrådet och Kjell är ersättare. 

Therese som är samhällsplanerare med fokus på klimatanpassning vid Borås stad 

presenterar sig. 

 

 

https://www.vgregion.se/ov/vasterhavsveckan/program/vattendragsvandring-bland-vasterhavets-vandringsfiskar-utmed-savean/
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Naturskyddsföreningen Alingsås: 

Stefan Bydén informerar om att:  

- De arbetar med ett projekt för återvätning vid Dammsjöås som berör ca 1 ha skog. 

- Det är väldigt låga flöden i Störtaredsån, 1/2 lågvattenföringen. 

Naturskyddsföreningen Lerum: 

Stefan Larsson informerar om att:  

- Det är nu helt torrt i Alebäcken ända ner till Aspen vilket hotar öringen. 

- Älvsamordningsgruppen hade möte nyligen. Varnas för att nivån i Mjörn sjunker 

väldigt snabbt nu vilket ger dåliga flöden nedströms i Säveåns huvudfåra. 

- Goda nyheter att riktigt stora laxar (1 meter i genomsnitt) vandrat upp i ån via 

Jonsered och Hedefors. 

- Alla ålledare är öppna upp till Mjörn. 

Göteborgs stad: 

Josefine informerar om att: 

- Det är fortsatt högt exploateringstryck i Göteborg vid Säveån. Svårt beräkna och 

därmed ta hänsyn till de kumulativa effekterna från de många olika planerna. 

- Har handlat upp konsult som ska ta fram lokalt åtgärdsprogram för Säveån. Josefine 

återkommer till vattenrådet i frågan när de kommit lite längre. 

Södra skogsägarna: 

Bertil informerar om att: 

- Södra arbetar med att visa hur man praktiskt kan arbeta med kantzoner i Halland och 

undrar om det kan vara av intresse för vattenrådet att titta på? 

Vattenrådet tycker att det vore intressant. 

- Bertil har tidigare informerat om att en skogsägare vid Älsjöbäcken tagit ner all skog, 

bl a stor ädellövskog, längs bäckens nedre del. Bertil meddelar att vitfiskens lek i 

Älsjöbäcken har lyckats trots den bristfälliga skogsavverkningen och att avverkningen 

nu har stoppats efter en bra dialog med markägaren. 

LRF: 

- Inget nytt att informera om 

Lerums kommun: 

Axel informerar om att: 

- Det är många nya detaljplaner aktuella i kommunen men det saknas en helhetsbild 

över hur man ska hantera dagvatten och naturligt vatten i kommunen. Positivt är 

dock att vi till hösten ska dra igång arbetet med att upprätta en grönblå plan som 

förhoppningsvis ger en bra helhetsbild över vattnets väg och ökar möjligheten för att 

vattnet ska få ta plats i samhällsbyggandet. 

SKF: 

- Inget nytt att informera om på mötet. 

Vårgårda kommun: 

Fredrik informerar om att: 

- Kommunen blivit kontaktad av Knallebladet gällande de minskade bidragen till 

kalkning i kommunen. 

- Arbetar för att få till en tvärsektoriell Vattengrupp. 



SÄVEÅNS VATTENRÅD 

5 

- Håller intern utbildning om klimatanpassning. 

- Fredrik meddelar att han kommer att sluta i kommunen i augusti och istället gå till 

Länsstyrelsens Klimat- och miljömålsenhet. Vårgårda kommer att annonsera ut 

tjänsten i höst. 

Alingsås kommun: 

Björn informerar om att: 

- Alingsås har inom utredningen om renoverat/nytt avloppsreningsverk i Alingsås haft 

kontakt med Vårgårda kommun för samarbete. 

9. Hemsidan www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad (Stående punkt) 

Finns synpunkter/förslag till ändringar/kompletteringar så lämnas de till Monica. 

- Föreslogs att lägga in info om låga flöden inom ARO på hemsidan 

10. Övriga frågor 

• Lyftes att tillskriva Regeringen om faran med de minskade anslagen till kalkning av 

sjöar. Lygnerns vattenråd har redan skickat in ett brev till Klimat- och miljöministern, 

vilket kan vara en förlaga för ett brev från de tre vattenråden inom Göta älvs ARO. Bra 

om det kan skickas innan sommaren så att det inkommer innan budgetarbetet startar i 

höst. Frågan går till Göta älvs och Mölndalsåns vattenråd om de vill vara med. 

Sedan mötet har vi fått svar från de andra två vattenråden att de vill vara med och 

brevet har skickats in till Klimat- och miljöminister Romina Pourmokhtari 

11. Kommande möten med vattenrådet 2023 

- 15 september kl. 9-12 (Återkommer med plats) 

- 24 november kl. 9-12 

 

 

Antecknat av: 

Monica Dahlberg  

 

Mötet avslutades med en rundtur med information om Vänga kvarn samt en vandring ut på 

Vänga mosse 

 

http://www.vattenradivast.se/saveans-vattenrad

